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آیت الله صافی گلپایگانی در دیدار وزیر خارجه:
 با تعامل با سایر کشورها 

در رفع نگرانی های مردم بکوشید
آیت الله صافی گلپایگانی خطاب به امیر عبداللهیان وزیر خارجه کشورمان 
گفت: امیدوارم بتوانید مشکلات مردم شریف کشورمان را برطرف نموده و 
رضایت و خرسندی مردم را به دست آورید و با تعامل با سایر کشورها، در 

رفع نگرانی ها موفق باشید.
به گزارش ایلنا از قم، امیر عبداللهیان وزیر خارجه کشورمان با مرجع تقلید شیعیان آیت الله 
صافی گلپایگانی دیدار کرد.در این دیدار، عبداللهیان، گزارشی از عملکرد فعلی وزارت خارجه و 
ارتباط با کشورهای اسلامی ارائه نمود.در ادامه آیت الله صافی با تبریک میلاد مسعود حضرت 
زینب سلام الله علیها از اقدامات وزارت خارجه در ارتباط با کشورهای منطقه و جهان اسلام 
تشکر کردند.این مرجع تقلید در قسمت دیگری از سخنان خود تصریح کرد: امیدوارم بتوانید 
مشکلات مردم شریف کشورمان را برطرف نموده و رضایت و خرسندی مردم را به دست آورید 
و با تعامل با سایر کشورها، در رفع نگرانی ها موفق باشید.آیت الله صافی گلپایگانی گفت: مملکت 
ما، کشور امام زمان عجل الله تعالی فرجه الشریف است و همه ما باید بکوشیم کارها و رفتارمان 
مورد تایید و رضایت آن وجود مبارک باشد.این مرجع تقلید در پایان این دیدار گفت: حقیر هم 

همیشه برای عزت و سربلندی کشور دعا می کنم.

رابرت مالی: زمان برای گفتگوهای وین رو به اتمام 
است، مگر ایران برنامه هسته ایش را آهسته کند

اگر ایران برنامه هسته ایش را آهسته بکند زمان بیشتری خواهیم داشت. اگر 
با همین سرعت فعلی ادامه بدهند، زمان رو به اتمام است.

»رابرت مالی«، نماینده آمریکا در امور ایران در مصاحبه با الجزیره گفت: »ما نمی توانیم دست 
روی دست بگذاریم و برای مواجهه با دنیایی که ایران می خواهد برنامه هسته ایش را پیش ببرد 
آماده نباشیم. مشخص است که مجبوریم به چنین رویدادی پاسخ بدهیم و این همان کاری 

است که داریم انجام می دهیم.«
به گزارش فارس؛ او با تاکید بر این که چارچوب زمانی برای گفت وگوهای وین، نامحدود و 
ابدی نیست گفت: »ما در اینجا با یک ساعت فنی و با یک مسئله زمان مند مواجه هستیم. اگر 
ایران برنامه هسته ایش را آهسته بکند زمان بیشتری خواهیم داشت. اگر با همین سرعت فعلی 

ادامه بدهند، زمان رو به اتمام است.«
»ند پرایس«، ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا نیز تصریح کرد: »در حال حاضر تمرکز ما 
روی دیپلماسی است. ما کماکان معتقدیم که بازگشت متقابل به پایبندی برجام مثمرثمرترین 
روش است، اما داریم با نزدیکترین متحدانمان از جمله اسرائیلی ها درباره گزینه هایمان رایزنی 
می کنیم. داریم درباره این رایزنی می کنیم که چگونه می توان اطمینان حاصل کرد که ایران 
هرگز نمی تواند به سلاح هسته ای دست پیدا کند.«وی اضافه کرد: »اگر رژیم ایران شک کند 

که ما ضعیف هستیم کاملْا شگفت زده خواهند شد.«

یارانه نقدی آذر ماه امشب واریز می شود
یارانه نقدی آذر ماه ساعت ۲۴ امشب به حساب سرپرستان خانوار واریز 

خواهد شد.
به گزارش اقتصاد آنلاین؛ یکصد و سی امُین مرحله یارانه نقدی در ساعت ۲۴ روز شنبه ۲۰ آذر 
ماه ۱۴۰۰ به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود.واریز این مرحله از یارانه نقدی، مانند سنوات 
گذشته به ازای هر نفر ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان به همراه افزایش حداقل مستمری خانوار های 
مددجویان تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کل کشور به حساب 
سرپرستان خانوار ها واریز خواهد بود.برحسب مصوبه ستاد ملی کرونا و اطلاع رسانی های قبلی 
صورت گرفته، هفدهمین بخش از اقساط تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی مرحله 
اول وام کرونا، از یارانه نقدی آبان ماه امسال سرپرستان خانواری که این تسهیلات را دریافت 

کرده اند، کسر خواهد شد.

بازدهی مثبت همه بازارها در هفته منتهی به مذاکرات
در هفته اخیر بازدهی همه بازار های دارایی مثبت شد.

  بازار ارز پس از اتمام مذاکرات دور هفتم برجام روند صعودی پیش گرفت اما تا قبل از برگزاری 
دور بعد از حرکت ایستاد. به گزارش اقتصاد آنلاین نهایتا تا روز چهارشنبه قیمت دلار ۵.۳درصد 
و یورو ۵درصد افزایش یافت.تحت تاثیر روند صعودی دلار، بازار طلا هم در مسیر افزایشی قرار 
گرفت و قیمت طلا ۳.۹درصد افزایش یافت و خریداران سکه ۵.۵درصد سود کردند.همچنین 
طی این هفته حباب سکه با رشد ۱۷.۴درصدی نسبت به چهارشنبه قبل، به ۴۰۵هزار تومان 
رسید.کمترین بازدهی در بین بازار ها مربوط به بورس بود؛ شاخص کل معاملات این هفته را با 

رشد ۰.۷درصدی به پایان رساند.

 ادعای گاردین: یک هیات انگلیسی 
برای تسویه بدهی لندن به تهران رفته بود

روزنامه نگار روزنامه گاردین با نقل قولی از سفیر کشورمان در لندن، مدعی 
حضور یک هیات دیپلماتیک انگلیسی در تهران برای حل وفصل مسئله بدهی 

لندن به ایران شد.
به گزارش ایسنا، پاتریک وینتور روزنامه نگار روزنامه گاردین در صفحه توییترش نوشت: سفیر 
ایران در انگلیس گفته است یک هیات دیپلماتیک انگلیسی هفته پیش به منظور بحث درباره 

سازوکاری پرداخت بدهی ۴۰۰ میلیون یورویی این کشور به ایران، در تهران بوده است.
به گفته این روزنامه نگار، تنها مسئله باقی مانده تحریم های آمریکا است.ادعای این خبرنگاری 
در پی این مطرح می شود که لیز تراس، وزیر خارجه انگلیس روز چهارشنبه در پرسش و پاسخی 
بدهی ۴۰۰ میلیون یورویی انگلیس به ایران را »بدهی قانونی« خواند و عنوان کرد که لندن 
قصد پرداخت این بدهی را دارد.وی عنوان کرد که آن ها »بر روی حل و فصل این مسئله« کار 
خواهند کرد.در دهه ۷۰ میلادی، ایران هزار و پانصد تانک چیفتن از انگلیس سفارش داد که پس 

از انقلاب این سفارش لغو شد اما انگلیس از بازگرداندن پول ایران خودداری کرد.
لیز تراس در این زمینه تصریح کرد: ما قطعا می خواهیم این بدهی را پس بدهیم. این از نظر ما 
بدهی قانونی است اما همانطور همگی به خوبی می دانید، مشکلات زیادی در این میان وجود 
دارد.تراس با اشاره به اینکه گفت وگویی با همتای ایرانی خود داشته است، افزود: مسائل به دلایل 
مختلفی ساده نیستند.پیش از این بوریس جانسون نخست وزیر انگلیس نیز از پیشنهادی مبنی بر 

پرداخت نقدی بدهی ایران استقبال کرده و گفته بود ارزش بررسی دارد.

بازار سهام نیازمند دو هفته متوالی سبز
 دولت یک ماه هیچ تصمیمی برای بورس نگیرد

بازار ســهام در ابهامات زیادی غرق اســت. ابهاماتی که بر بی اعتمادی 
سهامداران دامن می زند. کارشناسان معتقدند برای بازگشت این اعتماد، 

بازار سهام به یک روند مثبت ادامه دار نیازمند است.
به گزارش تجارت نیوز، بازار ســهام در ابهامات زیادی غرق است. ابهامات اقتصادی متعدد 
دولت، بر بی اعتمادی سهامداران دامن می زند. کارشناسان معتقدند برای بازگشت سرمایه به بازار 
سهام، بورس به یک روند مثبت ادامه دار نیازمند است.پیام الیاس کردی، کارشناس بازار سهام 
گفت: علاوه بر ابهامات موجود در بحث لایحه بودجه ۱۴۰۱ و برجام، بازار هنوز ابهامات بزرگی 
دارد. تصمیمات اقتصادی دولت همچنان مشخص نیست.وی ادامه داد: تا در بازار سهام شرایط 
مشخص نشود و روند مثبت شکل نگیرد اتفاق خاصی نمی افتد. هنوز هم بی اعتمادی در بازار 
موج می زند و راهی به جز اینکه حداقل دو هفته بازار سبز باشد و دوباره چشم سهامدار به مثبتی 
بورس عادت کند نمی بینم.الیاس کردی تصریح کرد: در حال حاضر هر تصمیم جدیدی ولو 
مثبت بر بی اعتمادی سهامداران دامن می زند. دولت باید یک ماه هیچ تصمیمی برای بازار نگیرد 
و هیچ قانونی را اضافه یا عوض نکند. بازار در حال حاضر صرفا به حمایت نیاز دارد. حمایتی که 
روی تابلو انجام شود و در حد شعار نباشد. البته اگر بورس واقعا طبق شعارها مهم است و برای 
دولت جایگاه دارد.این کارشناس بازار سهام گفت: برخی می گویند بورس به حمایت دولت نیاز 
ندارد. اما این ممکن نیست. ۸۰ درصد این بورس دولتی است و طبق گزارشی که اخیرا منتشر 
شد ۷۸ درصد از بازار سهام فقط متعلق به یک بنیاد است. در چنین شرایطی حمایت عملی دولت 
ضروری است.وی خاطرنشان کرد: اگر بورس مهم است دولت یک ماه هیچ تصمیمی ولو خوب 
برای آن نگیرد. سهامدار که حس کند این بازار هم مثل مسکن، ارز و طلا در حال حرکت است 

برای خرید به بازار می آید و بازار به شرایط قبل بازمی گردد.

کمیسیون دایمی واکسیناسیون آلمان:
کودکان ۵ تا ۱۱ ساله با سابقه بیماری واکسن کرونا بزنند

کمیسیون دایمی واکسیناسیون آلمان )STIKO( توصیه کرده است آن دسته از 
کودکان گروه سنی ۵ تا ۱۱ سال که سوابق بیماری های خاص دارند، واکسن کرونا 

بزنند.
به گزارش ایسنا، واکسیناسیون داوطلبانه سایر کودکان در این سن نیز به شرط تایید پزشک، مجاز اعلام 
شده است.این دستورالعمل همچنین درباره کودکانی صدق می کند که در اطرافیان خود، کسانی را دارند 
که در معرض بیماری های خطرناک و جدی هستند اما نمی توانند با واکسن از خود محافظت کنند.طبق 
این دستورالعمل، واکسیناسیون کودکان می تواند در دو دز با فاصله زمانی سه تا شش هفته انجام گیرد و 

هدف، پیشگیری از ابتلای حاد به کووید ۱۹ و جلوگیری از مرگ و میر کودکان است.

رئیس جمهــور در دیدار جمعی از کشــاورزان 
و کارآفرینان استان لرســتان مشکلات بخش 
کشاورزی، دامداری و آبزی پروری استان را مورد 

بررسی قرار داد.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی دیروز در ادامه 
برنامه های ســفر به استان لرســتان در نشست تخصصی با 
کشاورزان و دامداران با اشاره به ظرفیت های گسترده استان در 
حوزه های کشاورزی، دامداری، گیاهان دارویی، زنبورداری، آبزی 
پروری و مرغداری اظهار داشت: استان لرستان از ظرفیت های 
فراوانی برای رشــد و توســعه مانند نعمت خاک حاصل خیز 
برخوردار است.رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت احداث سد 
معشوره در رشد و توسعه کشاورزی استان بیان داشت: از جمله 
کارهایی که حتما باید در ســطح استان به اتمام برسد احداث 
این سد است؛ البته بســیار زودتر از اینها باید این اقدام انجام 

می شد و امروز وظیفه داریم عقب ماندگی موجود در این زمینه 
را با سرعت جبران کنیم.رئیسی با تاکید بر حمایت از نوآوری  و 
کسب و کارهای نوین در حوزه کشاورزی به فعالیت موفق یکی 
از جوانان اســتان درحوزه گیاهان دارویی که توانسته بود برای 
بیش از ۲ هزار نفر اشتغالزایی کند، اشاره کرد و گفت: فعالیت 
در بخش هایی مانند گیاهان دارویی و صادرات این محصول 
می تواند ارزآوری زیادی برای کشور داشته باشد، لذا باید از فعالیت 
کارآفرینان و کشاورزان در این حوزه حمایت شود ضمن اینکه 
این حوزه از ظرفیت اشتغالزایی فراوانی نیز برخوردار است.رئیس 
جمهورضمن تاکید بر اینکه موانع رشد و توسعه کشاورزی استان 
لرستان باید برطرف شود، ایجاد صنایع تبدیلی را مهم ارزیابی 
کرد و در این باره گفت: امروز در مناطق مختلف کشور از جمله 
لرستان نیازمند راه اندازی صنایع تبدیلی هستیم تا از خام فروشی 
جلوگیری کرده و ارزش افزوده زیادی برای کشــاورزان تامین 

شود و در این زمینه مسئولین مربوطه موظف هستند حمایت ها 
و پشــتیبانی لازم را به عمل آورند.رئیسی مدیریت جدی آب 
را مورد تاکید قرار داد و اظهار داشــت: با مدیریت درست آب 
می توان کمبودها را جبران و آب را برای مصارف شرب، صنعتی 
و کشاورزی تامین کرد.رئیس جمهور با اشاره به صحبت یکی از 
کشاورزان در زمینه مکانیزه کردن مزارع، گفت: دولت قصد دارد از 
این کار به نوعی حمایت کند که مکانیزه کردن مزارع توسط خودِ 
کشاورزان، دامداران و کارآفرینان انجام شود.رئیسی همچنین با 
اشاره به موضوع اعطای تسهیلات به کشاورزان اظهار داشت: 
معتقدم بهترین محل برای مصرف امکانات و ظرفیت های مالی 
کشور اختصاص تسهیلات به بخش کشاورزی و دامداری کشور 
است.رئیس جمهور همچنین بر تلاش دولت برای راه اندازی 
صنایع تعطیل شده و نیمه تعطیل استان به منظور برطرف کردن 

بخشی از بیکاری جوانان تاکید کرد.

رئیس جمهور در نشست تخصصی با کشاورزان و دامداران استان لرستان:

نیازمند راه اندازی صنایع تبدیلی هستیم تا  از خام فروشی جلوگیری شود

نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران 
اظهار داشت: در پیش فاکتورها اعتبار قیمت  را یک یا 
دو ساعت درج می کنند یا حتی در برخی مواد قیمت 
به دلار یا یورو نوشــته می شود. برای مواد اولیه یا 
قیمت یورویی و یا قیمت ریالی بر اساس قیمت روز 

ارز اعلام می شوند.
عباس جبالبارزی در گفت وگو با ایلنا در مورد وضعیت صنعت 
کشور اظهار کرد: با نامشخص ماندن وضعیت مذاکرات برجام، 
نرخ ارز یک جهش ۱۰ تا ۱۲ درصدی را تجربه کرد. مهم ترین 
مسئله یک بنگاه تولیدی برنامه  ریزی و مشخص بودن چشم انداز 
است. عدم ثبات در نرخ ارز به معنای عدم ثبات در قیمت ها است. 
وقتی نرخ ارز ۱۰ تا ۱۲ درصد افزایش می یابد ممکن است قیمت 
مواد اولیه حدود ۱۵ تا ۲۰ درصد هم افزایش یابد. با این شرایط 
کسی نمی تواند برای بنگاه خود برنامه ریزی کند و بنابراین تولید 

به خوبی پیش نمی رود.

وی افزود: کســانی که بدون قرارداد تولیــد و در بازار توزیع 
می کنند هم با این عدم ثبات مشکل دارند ولی می توانند قیمت 
محصــولات خود را افزایش دهند اما بنگاه هایی که متعهد به 
تولید در قالب یک قرارداد هستند با مشکلات بیشتری مواجه 
هستند، اگر قرارداد یک ماه پیش بسته شده باشد یعنی بنگاه با 
قیمت های یک ماه پیش روی این قرارداد برنامه ریزی کرده اما 
الان باید قیمت بسیار بیشتری پرداخت کند. بسیاری از بنگاه ها 
با چند شوک این چنینی از پا درمی آیند و ورشکست می شوند. 
بنابراین دو عامل مهم تورم و نوســانات نرخ ارز باعث شده که 

ثبات در صنعت وجود نداشته باشد.
جبالبارزی گفت: بنگاه های اقتصادی به روزمرگی رسیده اند، 
یعنی نمی دانند که روز بعد باید چه کنند. از طرف دیگر نمی تواند 
قیمت محصول خود را دو روز برای مشتری معتبر نگه دارد. در 
پیش فاکتورها اعتبار قیمت  را یک یا دو ساعت درج می کنند یا 
حتی در برخی مواد قیمت به دلار یا یورو نوشته می شود. برای 

مواد اولیه یا قیمت یورویی و یا قیمت ریالی بر اساس قیمت روز 
ارز اعلام می شوند. تقریبا همه مواد اولیه درگیر این مشکل است.
نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران افزود:  دیگر 
حتی در مناقصه ها هم دولتی ها نرخ ها را به صورت ارزی اعلام 
می کنند. کسی نمی تواند در این شرایط برنامه ریزی کند. حتی 
وقتی کسی در مناقصه برنده می شود و معادل ریالی قیمت اعلام 

شــده را دریافت می کند تا بخواهد لوازم مورد نیاز را تهیه کند، 
قیمت دوباره تغییر کرده اســت. بنابراین بی ثباتی در قیمت ها 
بزرگترین مشکل بنگاه های تولیدی است که امکان برنامه ریزی 

را حتی برای یک هفته از تولیدکنندگان گرفته است.
نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران در پاسخ به 
سوالی پیرامون امکان رشد صنعتی در چنین شرایطی بیان کرد: 
در اقتصاد تورم زا بــا نرخ های تورم ۴۰ تا ۵۰ درصد و تغییرات 
روزانه نرخ ارز، چگونه می تواند رشــد سرمایه گذاری رخ دهد؟ 
سرمایه گذاری نیاز به طرح توجیهی دارد که نشان دهد چه میزان 
سرمایه گذاری لازم دارد و طی چه مدت چه میزان سود ایجاد 
خواهد شــد. وقتی همه این اعداد به طور روزانه تغییر می کند 
چگونه می توان سرمایه گذاری شــکل داد؟ ما نیاز به سرمایه 
گذاری داریم اگر ســرمایه گذاری بین ۷ تا ۱۰ درصد رشد کند 
تازه می توانیم وضع موجود را حفظ کنیم اما همین اتفاق هم رخ 
نمی دهد.وی همچنین با اشاره به مهم ترین موانع رشد صنعت 

در کشور تصریح کرد: عدم ثبات در قیمت ها، تغییرات شدید نرخ 
ارز، فضای نامساعد کسب و کار با رتبه ۱۲۸، تحریم که واردات 
را سخت و صادرات را با مشکلات متفاوتی روبرو می کند، مسائل 
مربوط به مالیات و تامین اجتماعی مهم ترین مسائلی هستند که 

بنگاه های تولیدی را تحت تاثیر خود قرار می دهند.
جبالبارزی نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران 
در ادامه اضافه کرد: مسلما وضعیت صنعت ما خوب نیست، در 
وضعیت مساعد بنگاه تولیدی باید بتواند تولید به موقع انجام 
دهد، کسب و کار خود را گسترش دهد و چشم انداز آینده برای 
خود مشخص کند. در بسیاری از کشورها، بنگاه های تولیدی 
برنامه ریزی ســالانه انجام می دهند. در یک بنگاه تولیدی در 
کشــور ما چنین اتفاقی می تواند رخ دهد؟ حتی مصرف کننده 
هم نمی تواند برای مصرف خود چنین برنامه ریزی کند. امکان 
برنامه ریزی چه از یک خانواده و چه از یک بنگاه تولیدی سلب 

شده است.

نایب رییس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران:

اعتبار قیمت ها در پیش فاکتورها ساعتی شده است

اخبار کوتاه 

رئیس مجلس شورای اسلامی با رئیس جمهور و رئیس مجلس 
ترکیه دیدار کرد و ضمن تأکید بر توسعه روابط دو کشور گفت:  
چنانچه قدرت هــای بزرگ احترام به منافع دیگران را بپذیرند، 

توافق در دسترس است.
به گزارش ایسنا، ظهر دیروز محمد باقر قالیباف رئیس مجلس که برای حضور 
در اتحادیه بین المجالس کشورهای عضو سازمان همکاری اسلامی در استانبول 
حضور دارد با رجب طیب اردوغان رئیس جمهور و مصطفی شــنتوپ رئیس 
مجلس ترکیه دیدار و گفت وگو کرد.در این نشست رئیس جمهور ترکیه با اشاره 
به شرایط کرونا و اثرگذاری آن بر مراودات اقتصادی کشورها از رشد همکاری های 
اقتصادی ایران و ترکیه در این مدت خبر داد.اردوغان نســبت به ارتقای روابط 
اقتصادی دوکشور ابراز امیدواری کرد و گفت، امیدوار است که مذاکرات وین برای 

اجرای توافق هسته ای به شکل عادلانه ای به نتیجه برسد.
رئیس جمهور ترکیه همچنین نســبت به سفر در آینده نزدیک به ایران ابراز 
امیدواری کرد و با اشــاره به تحولات افغانستان و بحران مهاجران این کشور 
تاکید کرد: نهادهای بین المللی باید به ایران برای سروسامان دادن به مهاجران 

افغانستانی کمک کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدار که با حضور مصطفی شنتوپ، 

رئیس مجلس ترکیه برگزار شــد، گفت: سند جامع همکاری های دوکشور در 
حال نهایی شدن است که نمادی از اراده جدی برای توسعه روابط است.رئیس 
مجلس با اشاره به حمایت ایران از ابتکار ۳+۳ تاکید کرد: همه کشورهای حوزه 
قفقاز باید روابط خوبی با هم داشته باشند که این مهم می تواند به رشد و توسعه 
منطقه کمک کند. قالیباف درباره مذاکرات وین نیز گفت: قدرت های بزرگ باید 
یاد بگیرند که نباید اراده خود را به سایر کشورها تحمیل کنند و چنانچه احترام به 

منافع دیگران را بپذیرند، توافق در دسترس است. 

معاون صید و بنادر ماهیگیری شیلات استان بوشهر خاطر 
نشان کرد: طبق قانون صید ترال در کشور ممنوع است اما 
از آنجایی که سازمان شیلات امکانات لازم در برخورد با این 

متخلفان را ندارد شاهد انجام این نوع صید هستیم.
گوفه کشــی یا ترالینگ نوعی روش ماهیگیری اســت در این روش تور 
ماهیگیری بزرگی که به شکل قیف است و از دو طرف به تخته هایی متصل 
است در دریا انداخته می شود و این تور به دنبال شناور در بستر دریا کشیده 
می شود در این روش صید هم نوع ماهیان از جمله دلفین، ماهیان ریز و .... 
در تور می روند. این ماهیان قابلیت مصرف انسانی ندارد و عموما دور ریخته 
می شوند. این چنین علاوه بر برهم زدن اکوسیستم دریا معیشت صیادان 
دیگر که تور انتظاری دارند را دشوار کرده است. به همین دلیل صید ترال از 
سوی قوه قضاییه و سازمان محیط زیست ممنوع شده است چراکه زیست 

بوم دریایی را برهم می زند.
بهزاد حیدری در گفت وگو با یلنا، در پاسخ به این پرسش که فیلمی به دست 
ما رسیده است که نشان می دهد این نوع صید در ۲6 مایلی اسکله خورخان 
در شکل گسترده ای صورت می گیرد و کسی هم مانع آنها نمی شود چرا برای 
در برخورد با آنها اقدامی صورت نمی گیرد؟ گفت: نیروی انتظامی یک نهاد 
عریض و طویل است و با امکانات گسترده ای که در اختیار دارد نمی تواند با 

قاچاقیان کالا برخورد کند و آمار خود را به نصف برساند.
وی در ادامه بابیان اینکه قاچاق کالا به شکل سازمان دهی شده در کشور 
صورت می گیرد، تصریح کرد: ویژگی های دریا با خشکی بسیار متفاوت است 
در خشکی با مستقر کردن یک ایستگاه کنترل می توان تعداد قابل توجهی 
از خودروهایی که در رفت وآمد هستند را کنترل کرد اما وقتی شناورها از بندر 
خارج می شــوند می توانند در هر جهتی حرکت کند از این رو امکان رصد و 

کنترل آنها دشوار است.
این مقام مسئول امکانات سازمان شیلات را محدود عنوان کرد و افزود: در 
حال حاضر در فصل صید میگو هستیم صید میگو معمولا با تور ترال صورت 
می گیرد. ما می دانیم که با این روش صید انجام می شود به همین دلیل این 
مسئله را با استانداران و فرمانداران شهرستان های ساحلی مطرح می کنیم تادر 

نهایت راهی برای مقابله با صید خلاف برسیم.

حیدری ادامه داد: یگان های کنترلی سازمان شیلات به لحاظ لجستیکی 
و نیرو به روز نیســت. در استان بوشهر ۹۳6 کیلومتر مرز آبی وجود دارد که 
در طول این نوار ساحلی ۸ شهرستان واقع شده است که ارتزاق عموم مردم 
در این شهرستان ها از دریاست بنابراین کنترل این وسعت با این میزان نیرو 
سخت و دشوار است.به گفته وی، در روزهای اخیر یک شناور و قایق که صید 
خلاف انجام می داد را دستگیر کردیم در این قایق ۳۰۰ کیلو میگو به صورت 

خلاف صید شده بود.
حیدری بابیان اینکه ممنوعیت صید ترال معیشت صیادان سنتی را دشوار 
کرده است بیان کرد: امکانات، ابزار و سازوکارهای کنترلی ما کافی نیست. 
از ســوی دیگر وقتی با این شناورها برخورد می کنیم به ما می گویند این 
افراد شغل ندارند و گرسنه هستند حتی گاهی ما را تهدید می کنند که چرا 
شناورهای بدون هویت را گرفتیم. باید به این نکته اشاره کنم که سال گذشته 
یکی از همکاران ما در جست و گریخت با یکی از شناورهای بدون هویت 

جان خود را از دست داد.
به گفته این مقام مسئول، قایق های بدون هویت در همه مناطق ساحلی 
از جمله خوزستان، بوشهر، سیستان و بلوچستان و هرمزگان فعال هستند. با 
قطعیت می توان گفت در هر یک از استان ها ۲ یا ۳ هزار قایق بدون هویت 
فعال اند؛ در جزیره خارک ۹۰ قایق بدون هویت و ۴۵ قایق باهویت فعالیت 
می کند. پس باید واقعیت پذیر باشیم و قبول کنیم که سازمان شیلات توان 

این را ندارد که این میزان صید خلاف را ساماندهی کند.
معاون صید و بنادر ماهیگیری شــیلات اســتان بوشهر با اشاره به تعداد 
نیروهای نظارت در سازمان شیلات، افزود: ۲۸ نیرو که بیشتر آنها در آستانه 
بازنشستگی هستند ۹۳6 کیلومتر مرز آبی را کنترل می کند پس مشخص 

است که توان نظارت ما در سازمان کم است.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا شاهد صید توسط صیادان خارجی در 
محدوده دریایی شما صورت می گیرد؟ گفت: صیادان خارجی بیشتر در حوزه 
سیستان و بلوچستان و هرمزگان فعال هستند و در بنادر بوشهر ورود نکردند.

این مقام مسئول در پایان خاطر نشان کرد: نظارت بر عملکرد شناورهای 
فلزی و کشــتی ها از سوی سازمان مرکزی شیلات صورت می گیرد و اگر 

شاهد صید از سوی کشتی  های خارجی باشیم آنها باید ورود کنند.

پیشــنهادات و نظرات ارائه شــده از ســوی هیأت ایرانی در 
گفت وگوهــای هفته پیش همچنــان روی میز قــرار دارد و 
مذاکره کنندگان ایرانی در طول مباحث در خصوص متن بر اساس 

این دیدگاه ها پیش خواهند رفت.
منبع نزدیک به تیم مذاکره کننده ایران به تسنیم گفت: پیشنهادات و نظرات 
ارائه شده از سوی هیأت ایرانی در گفت وگوهای هفته پیش همچنان روی میز 
قرار دارد و مذاکره کنندگان ایرانی در طول مباحث در خصوص متن بر اســاس 

این دیدگاه ها پیش خواهند رفت.وی افزود: هیچ تجدید نظری در موضع ما نبوده 
و پیش نویس های پیشنهادی پس گرفته نشده اند. طرفهای مقابل پذیرفتند که 
به تفصیل درباره مطالبات ایران گفتگو کنند.پیش از این حسین امیرعبداللهیان 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران پنج شنبه شب در پیامی اینستاگرامی در 
خصوص مذاکرات وین، طرف های غربی را به عمل به وعده های گذشته خود 
فراخواند.امیرعبداللهیان در اینستاگرام نوشت: ما همه در وین هستیم که مذاکره 
کنیم تا به یک توافق خوب برسیم. طرف های غربی باید بدانند در هشت سال 
گذشته به اندازه کافی حرف زده شده و وعده بی عمل داده اند، اما امروز وقت عمل 
اســت و ما برای رسیدن به توافقی جدی و خوب تلاش می کنیم.وی در ادامه 
درباره ابراز نگرانی مکرر طرف های غربی از پیشرفت سریع برنامه هسته ای ایران 
تصریح کرد: برنامه هسته ای ایران کاملا صلح آمیز است، اما رفع نگرانی هسته ای 
ادعایی طرف های غربی با رفع کامل تحریم های برجامی ارتباط مستقیم دارد.وزیر 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در پایان این پیام اینستاگرامی خاطرنشان کرد: 
هر چند تردید داریم که آیا طرف غربی اصولا آماده رفع تحریم ها است یا اینکه 
صرفا به دنبال رفع یکطرفه نگرانی های خود است، اما اگر طرف غربی مذاکرات 
با حسن نیت، ابتکار عمل و ایده های سازنده در ادامه مذاکرات حضور یابد، یقینا 

شاهد پیشرفت سریع مذاکرات خواهیم  بود.

حذف مالیات بر ارزش افزوده در فروش طلای خام که از ماه آینده قرار اســت 
اعمال شود، قیمت تمام شده طلا را در بازار کاهشی می کند و این اقدام زمینه 

ساز ترغیب مردم به خرید طلای ارزان قیمت خواهد شد.
بازار؛ گروه بانک و بیمه: مدتهاست طلا فروشان در فروش طلا، به جای دریافت مالیات از اجرت 
از اصل آن هم مالیات دریافت می کنند،  این موضوع باعث شده تا عملا مردم برای خرید این کالا 
متحمل هزینه بالایی شوند، اما طبق قانون جدید اکنون مالیات بر ارزش افزوده از اصل طلا حذف 
شده اســت. یعنی فروشندگان دیگر مالیات از قیمت تمام شده طلا که در فاکتور لحاظ می شود 
نمی گیرند بلکه این مالیات فقط از اجرت و ســود اخذ خواهد شــد و  اصل طلا در فروش، شامل 
دریافت مالیات ۹ درصدی نمی شود.قانونی که اجرای آن شرایط مساعدی را پیش روی خریداران و 
فروشندگان طلا می گذارد تا داد و ستد این کالا هزینه گزافی را به آنها تحمیل نکند. این قانون که قرار 
است از ۱۳ دیماه آینده شکل اجرایی به خود گیرد، مسلما خریداران طلا را به این بازار ترغیب می کند.

کاهش قیمت ها دربازار طلا با اجرای قانون حذف مالیات بر ارزش افزوده
ابراهیم محمد ولی، رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در گفتگو با »بازار« درباره چگونگی اجرا و 
محاسن این قانون گفت: عملیاتی شدن قانون حذف مالیات بر ارزش افزوده روی اصل طلا در فروش 
آن، کمک شایانی به این صنعت طلا، خریداران و فروشندگان آن در بازار می کند چرا که هزینه ها 
با اعمال چنین قانونی کاهشی می شود.وی با بیان اینکه مدت هاست خرید طلا از سوی مردم به 
دلایل مختلف چون رشد نرخ تورم و افزایش قیمت ارز در بازار کاهش یافته و خیلی ها از قدرت خرید 
آنچنانی برای تهیه این کالای زینتی و سرمایه ای برخوردار نیستند، گفت: معافیت ۹ درصدی مالیات 
بر ارزش افزوده از اصل طلا درفروش، بی تردید زمینه ساز رشد تقاضا برای خرید این کالا در بازار 

خواهد شد زیرا هزینه خرید طلا به نسبت گذشته کاهش می یابد.
محمد ولی خاطر نشان کرد: افزایش قیمت طلا که برگرفته از افزایش بهای انس جهانی و نرخ ارز 
در داخل بوده موجب شده است تا مردم رغبت چندانی برای خرید آن نداشته باشند، در چنین شرایطی 
اگر خریدی هم صورت می گیرد معمولا بیشتر در قالب خرید طلای دست دوم و کهنه است که این 

موضوع باعث کسادی بازار فروش مصنوعات طلای نو شده است.  
وی با بیان اینکه طبق قانون جدید، مالیات بر ارزش افزوده طلای خام )اصل طلا( حذف شده است 
و طلافروشان در فروش این کالا فقط می توانند از اجرت و کارمزد مالیات دریافت کنند، اظهار داشت: 
با حذف مالیات بر ارزش افزوده قیمت تمام شده طلا در بازار روندی کاهشی به خود می گیرد که این 

رویکرد زمینه خرید طلای نو را برای متقاضیان طلا در بازار به جای طلای کهنه فراهم می کند.
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران با بیان اینکه در تلاشیم که با هماهنگی وزارت صمت اقدامات 
لازم را نیز در راستای ممانعت واحدهای طلا فروشی در فروش طلای دست دوم به کار گیریم، گفت: 

خیلی از طلا فروشان در فروش طلای کهنه و دست دوم از خریدار ۱۰ درصد اجرت می گیرند در 
حالی که چنین اقدامی غیرقانونی بوده زیرا فروش طلای دســت دوم یا کهنه بدون اجرت است و 
فروش آن فقط باید به نرخ روز طلا و بدون اجرات انجام شود.  محمد ولی اضافه کرد: خرید طلای 
دست دوم نه تنها برای خریدار بدون ایراد و اشکال نیست بلکه این روند موجب کند شدن چرخه تولید 

و داد و ستد مصنوعات طلای نو می شود.
رونق بازار داد و ستد طلا با کاهش هزینه خرید 

وی مزایای حذف مالیات ارزش افزوده بر روی قیمت تمام شده طلا را فعال شدن این بازار عنوان 
کرد و افزود: با حذف ۹ درصدی ارزش افزوده فروش طلا،  قدرت خرید مردم برای تهیه این کالا 
افزایش می یابد، البته این موضوع زمانی اتفاق می افتد که بازار طلا تحت تاثیر قیمت بالای ارز در 
بازار قرار نگیرد.رئیس اتحادیه طلا  جواهر تهران خاطر نشــان کرد: معافیت مالیاتی اصل طلا در 
فروش این کالا علاوه بر تحریک خریداران کمک شایانی به رونق صنعت طلا در کشور می کند 
چرا که هم اکنون خیلی از واحدهای طلا فروشی در کشور به دلیل کسادی بازار و رکود تعطیل و یا 

با ظرفیت کم کار می کنند.
توجه بیش از پیش مردم به سرمایه گذاری در بازار طلا 

محمد کشتی آرای، نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران نیز در گفتگو با »بازار« درباره تبعات 
اجرای قانون حذف مالیات ارزش افزود بر فروش طلا که قرار است از نیمه ماه آینده عملیاتی شود 
گفت: این اقدام نه تنها راهکاری درست برای فعال شدن داد و ستد بازار طلا و ترغیب مردم در سرمایه 
گذاری بر روی این کالاست بلکه باعث می شود تا مردم دیگر به خرید طلای آب شده و کهنه که 
عاری از مشکلات نیست روی گردان شوند.وی خاطر نشان کرد: با اجرای قانون معافیت مالیاتی از 
اصل طلا در فروش این کالا قیمت تمام آن تا حدودی در بازار کاهش یافته و مردم به جای سرمایه 

گذاری در بازار های پرریسک به خرید طلا روی خواهند آورد.
نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: سازمان امور مالیاتی قبلا ۹ درصد مالیات 
را از فاکتور نهایی فروش طلا دریافت می کرد اما اکنون با حذف مالیات بر ارزش افزوده از اصل طلا 
به نفع این صنعت و ترغیب مردم در خرید چنین کالای سرمایه ای با نرخ نسبتا کمتر از گذشته اقدام 

کرده است که این روند بی تردید بر کاهش نرخ طلا و سکه در بازار منجر می شود.
به گزارش بازار، طلا فروشان سالهاست به جای دریافت مالیات از اجرت، از اصل طلا نیز مالیات 
دریافت می کردند این مسئله باعث می شد عملا مردم برای خرید طلا هزینه گزافی پرداخت کنند 
اما با اجرای حذف مالیات ارزش افزوده فروش طلا که قرار است از ۱۳ دی در ماه آینده شکل اجرایی 
به خود گیرد، این شیوه  معاملات باعث خواهد شد تا هزینه ها را برای خریداران کم و بازار داد و ستد 

طلا را بیش از پیش فعال کند.

تایید صید ترال با وجود ممنوع بودن آن تبعات اجرای معافیت مالیاتی صنعت طلا:

قالیباف: اگر قدرت های بزرگ احترام به منافع دیگران را 
بپذیرند، توافق در دسترس است

توان کنترل نداریم

 پیشنهادات  ایران 
همچنان روی میز است

هزینه خرید طلا از ماه آینده کمتر می شود!

عضو دوره پنجم شورای شهر تهران گفت: تامین مالی 
پروژه های مربوط به مساله آلودگی هوا نیز باید با اولویت 
انجام شود و این یعنی ما به ریه های مردم اهمیت می 
دهیم اما وقتی بودجه آن را صفر می کنیم یعنی سلامت و 

تنفس مردم تهران مهمترین دغدغه نیست.
»سید آرش حسینی میلانی« عضو دوره پنجم شورای شهر تهران 
در گفت و گو با ایلنا درباره حذف ردیف های اعتباری شهرداری ها از 
بودجه سال آینده دولت و عواقب آن برای شهرها به ویژه در حوزه حمل 
و نقل و آلودگی هوا اظهار کرد: پاشنه آشیل برنامه کنترل آلودگی هوا 
تامین منابع مالی برای آن است. متاسفانه سال به سال وضعیت در این 
زمینه بدتر می شود و عملا شرایط مالی کشور نیز به گونه ای است 
که تخصیص اعتبار و رقابت هایی که در بین کلانشهرها در مصارف 
بودجه ای وجود دارد باعث می شود پیگیری اعتبار حوزه حمل ونقل در 
بودجه دولت، توجیه نمایندگان مجلس و پیگیری مطالبات از دولت 
حســاس تر شود. او ادامه داد: در سال جاری به دلیل کاهش بارش ها  
و افت تهویه طبیعی پیش بینی می شد به دلیل وضعیت ترافیکی و 
کمبودهای قبلی  وضعیت آلودگی بدتری را تجربه کنیم. اما امید این 
بود دولت نظر ویژه ای به این موضوع داشته باشد که متاسفانه شاهد 
هستیم ردیف مربوطه از بودجه به بهانه این که دریافتی شهرداریها از 
ارزش افزوده یک درصد اضافه شده،حذف شده است. میلانی با اشاره 

به اینکه در بودجه سال جاری رقم حدود هزار میلیاردی برای حمل و 
نقل استان تهران اختصاص یافته بود اظهار کرد: در بودجه ۱۴۰۰ جدای 
از اینکه چه میزان آن تخصیص یافته، اعتبار هزار میلیاردی برای حوزه 
حمل ونقل تهران و شهرهای اطراف در نظر گرفته شده بود. حذف این 
بند در بودجه ۱۴۰۱ با این پیش فرض اســت که  تامین آن از محل 
افزایش یک درصد ارزش افزوده خواهد بود اما واقعیت این اســت که 
مصارف شهرداری تهران آنقدر بالا است که این پول عملا صرف انواع 
و اقسام نیازهای فوری و واجب شهرداری ها می شود و این یک جفا به 

تهران و سایر کلانشهرها است. 
او با بیان اینکه نقدینگی تامین شده ناشی از ارزش افزوده مهم است 
گفت: با توجه به اینکه رقم مالیات بر ارزش افزوده از طریق ســازمان 
امور مالیاتی تامین می شود و وصول آن به صورت نقد است، در نتیجه 
دریافت نقد آن برای زمان بندی تامین مالی شهرداری ها  بسیار مهم 
است. اما اینکه ردیف اعتباری را حذف و جبران آن را به ارزش افزوده 

گره بزنیم چالش جدی در بخش حمل و نقل ایجاد می شود. 
میلانی با اشاره به دستور رئیس جمهور برای افزایش  تخصیص اعتبار 
استانی گفت: البته قرار است اختیاراتی را به استانداران بدهند و بودجه 
استانی را تقویت کنند. آقای رئیس جمهور دستوری را در زمینه آلودگی 
هوا به استاندارها دادند و تاکید کردند تامین منابع مالی در قالب بودجه 
استانی دیده شود اما نکته این است که ۵۰ درصد مالیات استانی کشور  از 

استان تهران است اما میزانی که به استان تهران تخصیص داده می شود 
کمتر از سه درصد است. عضو دوره پنجم شورای شهر تهران افزود: 
تهران در مظلومیت عجیبی از نظر جذب بودجه ملی است و حداقل با 
حذف  ردیف فعلی باید معادل آن را از طریق بودجه استانی جبران کنند. 
چرا که اگر در بودجه سال آینده کمک به تامین اتوبوس و مترو دیده 
نشود، عملا در فصل آلودگی ۱۴۰۱ کار موثری نمی توانیم انجام دهیم. 
میلانی افزود: سابقه تخصیص قطره چکانی در حوزه حمل و نقل نیز 
به گونه ای است که ۲۵ سال طول می کشد تا یک خط مترو نهایی 
شود و این جدای از عقب افتادگی است که در مساله تامین واگن داریم. 
او با اشــاره به ارقامی که از سوی صندوق توسعه ملی برای تامین 
6۳۰ واگن مترو اختصاص داده شــده بود گفت: سهم بخش حمل و 

نقل در پروژه هایی که از طرف صندوق توسعه ملی پشتیبانی شده در 
طول عمر آن کمتر از  ۴ درصد بوده است در نتیجه برای جبران این 
غفلت لازم است در بودجه ۱۴۰۱ ، خرید واگن  از محل صندوق توسعه 
ملی تامین شود چرا که بعد از چهار سال پیگیری و عبور از گردنه های 
مختلف بوروکراتیک عدم تامین پیش پرداخت این  6۳۰ دستگاه واگن، 
جفا به سلامت مردم است. در بودجه ۱۴۰۰ این تصمیم قربانی اختلاف 
نظر دولت و مجلس شــد و مجلس برداشت از صندوق را ۵۰ درصد 
کاهش داد و متاسفانه بودجه واگن های مترو هم مشمول این حذف 
شد. الان از نمایندگان مجلس به ویژه مجمع نمایندگان تهران انتظار 
می رود که این مساله را پیگیری کنند تا برای سال ۱۴۰۱ به تصویب 
برســد. میلانی افزود: حتی سهم شــهرداری ها از عوارض جریمه 
های رانندگی نیز از بودجه ۱۴۰۱ حذف شده است هرچند که میزان 
تخصیص آن به شــهرداری ها رقم کمی بوده اما جزو منابع بودجه 
عمومی بوده است که به کمک شهرداری ها می آمد. رئیس کمیته 
محیط زیست شورای پنجم تاکید کرد: باید نسبت به مساله آلودگی 
آینده نگری داشته باشیم و به ویژه اینکه سرعت تکمیل پروژه های 
مترو کند است و عقب افتادگی موجود به دلیل تزریق نشدن بودجه 

به این بخش است. 
او با تاکیــد بر اینکه پروژه های مقابله با  آلودگی هوا باید بالاترین 
اولویت را داشته باشند  گفت: معنی این جمله آن است که تامین مالی 

پروژه های مربوط به مساله آلودگی هوا نیز باید با  اولویت انجام شود 
و ایــن یعنی ما به ریه های مردم اهمیت می دهیم، اما وقتی بودجه 
آن را صفر می کنیم یعنی  ســلامت و تنفس مردم تهران مهمترین 
دغدغه نیست. میلانی با بیان اینکه در بحران کرونا  تاثیر سرمایه گذاری 
در واکسیناسیون و اثرات آن بر سلامت عمومی و تداوم فعالیت های 
اقتصادی کاملا روشن شده  است گفت: اما در مساله آلودگی هوا سالیان 
سال است که به این مناسبات بی توجهی شده است. چرا که مرگ و میر 
ناشی از آلودگی مزمن و غیرمستقیم است و کمتر به آن پرداخته شده 
است. او ادامه داد: اگر از نظر عدالت اجتماعی نیز به این مساله نگاه کنیم؛ 
وقتی آلودگی هوا رخ می دهد در مناطق مرکزی و جنوبی که در معرض 
آلودگی بیشتری قرار می گیرند اقشار سالمند، کودکان و دیگر گروه های 
آسیب پذیر امکان جابجایی و سفر به مناطق کمتر آلوده و یا عدم حضور 
بر سرکار را ندارند و بیشتر در معرض آلودگی هستند و این اجحاف به 

بخش عمده ای از مردم شهر تهران است که راه گریزی ندارند. 
او افزود: کرونا و سیاســت مبــارزه با آن بایــد درس عبرتی برای 
سیاســتگذاران باشــد چرا که تامین حمل و نقــل عمومی همانند 
واکسیناسیون است و شهر را در برابر آلودگی واکسینه می کند. البته 
عوامل دیگری نیز تاثیرگذار هســتند که باید به آنها نیز توجه شود از 
جمله بهبود کیفیت سوخت، برقراری استانداردهای سختگیرانه تر با 

خودروسازها و جایگزینی خودروهای دیزل سنگین.

صفر شدن بودجه حمل و نقل یعنی سلامت مردم مهمترین دغدغه نیست
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